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Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 

Internationalt Fiskerikontor 

Sagsnr..: 1874 

Den 11. juni 2006 

 
 

 

 

 

 

 

Samråd i Folketingets Fødevareudvalg onsdag den 14. juni 

2006 om bomtrawlsfiskeri 

 

TALE 

 

Spørgsmålets ordlyd: 

”Hvad har ministeren hidtil foretaget sig for at få sat en stopper for det miljø-

skadelige bomtrawlfiskeri og hvilke nye initiativer vil ministeren tage i denne 

sag?” 

 

 

Indledning 

 

- Jeg vil indledningsvist nævne, at der i EU-regi i øjeblikket 

drøftes et forslag om en forvaltningsplan for rødspætte og 

tunge i Nordsøen.  

 

- Forslaget indeholder en mekanisme til fastsættelse af 

TAC’en og bestemmelser om indsatsbegrænsning.  

 

- Indsatsbegrænsningen skal ske i henhold til havdageord-

ningen i TAC/kvoteforordningen.  

 

- Der er i forslaget lagt op til, at det alene er bomtrawls-

fiskeriet, der skal begrænses af indsatsregulering.  

 

- Endvidere indeholder forslaget en række supplerende kon-

trolforanstaltninger.  
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Det hidtidige forløb 

 

- Det er ikke realistisk at lukke alt bomtrawlsfiskeri og hel-

ler ikke rimeligt. Der er ikke belæg for, at bomtrawls-

fiskeri som sådan er skadelig.   

 

- Men det er helt klart, at der er behov for en indsats i rela-

tion til bomtrawlsfiskeriet med små maskestørrelser i den 

sydlige del af Nordsøen, hvor den store discard af små 

rødspætter foregår.  

 

- Derfor har jeg under de hidtidige drøftelser af sagen også 

benyttet enhver anledning til at påpege, at vi fra dansk 

side er skuffede over forslagets begrænsede omfang.  

 

- Der er behov for også at få en drøftelse af de tekniske be-

varingsforanstaltninger med henblik på at sikre, at fang-

ster af små rødspætter og dermed discard reduceres i fi-

skeriet med små maskestørrelser efter tunge og rødspætte.  

 

- Drøftelserne af de tekniske regler må bl.a. vedrøre krave-

ne om maskestørrelser og en sydligere afgrænsning af det 

område, hvor man må fiske med mindre maskestørrelser. 

 

- Disse synspunkter er blevet fremført både på arbejdsgrup-

pemøder og af mig i Rådet. Desuden har vi fremsendt dis-

se bemærkninger skriftligt. Så der kan ikke herske tvivl 

om de danske synspunkter.  

 

- Jeg benytter også enhver anden sammenhæng til at arbej-

de for ændrede regler for bomtrawlsfiskeriet.  

 

- I forbindelse med vedtagelsen af TAC/ kvoter for 2006 

tildeltes bomtrawlere, der skifter til større masker, flere 

havdage end fartøjer, der fisker med mindre maskestørrel-

ser.  

 
 

 

Nye initiativer 
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- Jeg vil fortsat gentage de danske synspunkter i forbindelse 

med behandlingen af forslaget til forvaltningsplan.  

 

- Kommissionen arbejder i øjeblikket på et oplæg til nye 

tekniske regler i Nordsøen. Fra dansk side vil også denne 

anledning blive udnyttet til at pege på nødvendigheden af 

skærpede regler for fiskeri med bomtrawl.  

 

- Jeg vil også fortsat arbejde for, at der indarbejdes yderli-

gere incitamenter, som kan sikre et bæredygtigt 

bomtrawlsfiskeri i Nordsøen.  

 

 

 

 


